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ČESKO: Děti pod 12 let nejsou ohrožené koronavirem, neočkujme je, shodli se v pořadu 360° televize
CNN Prima NEWS biochemik Zdeněk Hostomský a chirurg Šimon Reich. Ten zdůraznil, že větší
pravděpodobnost je, že se dítě utopí nebo zemře při autonehodě, než že se stane obětí nemoci
COVID-19. Odborníci si také myslí, že by mladým mezi 16 a 18 lety měli dávat souhlas s vakcinací
rodiče.

„Děti nejsou ohrožené covidem. Mnohem větší pravděpodobnost je, že dítě pod 12 let zemře tak, že
se utopí, nebo při autonehodě, než s koronavirem,“ řekl v 360° Šimon Reich.

Podle něj je u malých dětí očkování specifické. „Nebavíme se o očkování, které známe desítky let. Je
nové. Covid naše děti ohrožuje zcela minimálně a ony minimálně ohrožují onemocněním nás. Navíc
jsme stát, který se promořil asi nejvíc, takže spousta dětí imunitu má. Byl bych zdrženlivý, opatrný,
projednal bych to s pediatry a v tomto případě bych dal na názor klinických lékařů,“ zdůraznil
chirurg.

Dodal, že to vypadá, že indická mutace delta by pro děti také neměla být nebezpečnější. „Zároveň
epidemiologická data naznačují, že děti přenášejí onemocnění na dospělé mnohem méně, než se
původně očekávalo. My ostatní dospělí už jsme také promoření a očkovaní, čili bych byl opatrný.
Vakcíny bych si nechal pro děti, které jsou vážně nemocné,“ podotkl Reich.

I podle Hostomského malé děti nejsou infekční. „V žádném případě očkování malých dětí pod 12 let.
Nic jim nehrozí, a dokonce existuje argument, že jim může pomoci, jestli se přirozenou cestou viru
vystaví. Protože ony si imunitní systém budují a je tu velká šance, že koronavirus číslo 2 se stane
pátým nevinným koronavirem, který je součástí běžného nachlazení,“ uvedl biochemik s tím, že je
rád, že ministr zdravotnictví Adam Vojtěch (za ANO) řekl, že o očkování dětí zatím resort ani
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neuvažuje.

 

K očkování by měl být souhlas rodičů
U adolescentů musí být očkování podle Hostomského na dobrovolné bázi. „V žádném případě se
nesmí udělat něco ve smyslu: Chcete na gymnázium, musíte se nechat očkovat. To by byla zrůdnost,“
prohlásil s tím, že by bylo ideální, kdyby mladým ve věku 16 až 18 dávali souhlas s očkováním rodiče.

Reagoval tak na příspěvek lékaře Šimona Reicha na sociálních sítích, který napsal, že jestli mu
někdo naočkuje dítě bez jeho souhlasu, tak mu právník stačit nebude.

„Souhlas rodičů by byl ideální. Nic nám nebrání, abychom do toho rodiče zapojili. Není to lékařský
ani biologický problém, ale může to být problém čistě byrokratický. Děti budou chtít cestovat a zjistí,
že když se nechají očkovat, budou mít určité výhody, takže to budou všichni dělat,“ myslí si
Hostomský.

Podle něj jsou vakcíny bezpečné a nežádoucí účinky mají jen velice zřídkakdy. „Z imunologického
hlediska je průlom mezi 12. a 13. rokem. To znamená, že 16letý je plně imunokompetentní a z tohoto
hlediska v podstatě není rozdíl mezi 16letým a 20letým nebo 30letým člověkem. Ve studiích, které
dělal Pfizer, byla v této věkové kategorii dokonce stoprocentní účinnost vakcíny. Z biochemického
hlediska tedy vakcinovat tuto věkovou kategorii problém není,“ upřesnil biochemik.

Reich ale zároveň upozornil, že Izraelci nedávno přišli s tvrzením, že u lidí pod 18 let je možná
očkování spojené se zánětem srdečního svalu. „Tak si zkrátka myslím, že tak moc bychom na to tlačit
neměli,“ podotkl v pořadu.
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